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Trasa S7 przejezdna 
na wiosnę?

Główny ciąg drogi jest już w większości przygotowany do ruchu pojazdów
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Jak sobie zaplanujesz, 
tak będziesz dojeżdżał
\\\ PIASECZNO 

Bieżące problemy związane 
z niewydolnością transportu 
publicznego zdominowały 
kolejną debatę nad strategią 
rozwoju gminy do roku 2040, 
która odbyła się 23 marca.  
Nie zabrakło też pytań  
o wydłużenie trasy SKM-ki  
i wizji uruchomienia w celach 
transportowych... kolejki 
wąskotorowej. Mieszkańcy wciąż czekają na możliwość komfortowego wydostania się  

z miasta

\\\ POWIAT

dokończenie na str. 2
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D ebata nad rozwojem gminy w 
kontekście komunikacji zbiegła 

się z kryzysem, jaki dotknął transport 
publiczny. Paradoksalnie, pojawił się 
on mimo wdrożenia w ostatnim pół-
roczu kolejnych alternatyw dla dotych-
czasowych form przemieszczania się. 
12 marca uruchomiono Szybką Kolej 
Miejską, a już kolejnego dnia okazało 
się, że na trasach kolejowych zrobił się 
korek. PKP PLK szybko wprowadziło 
nowy rozkład jazdy, rezygnując z części 
połączeń.

Jesienią ubiegłego roku władze 
Warszawy „uszczęśliwiły” kierowców 
buspasem na ul. Puławskiej, mimo 
nieskończonej wciąż Puławskiej Bis i 
braku dojazdów do tej trasy oraz nie-
zapewnienia dodatkowych kursów w 
rozkładach jazdy.  

– W poniedziałek jechałam z War-
szawy na godz. 8 do szpitala w Piasecz-
nie. Z Gocławia do placówki jechałam 
30 minut, ale w drugą stronę to był ist-
ny koszmar w korku – relacjonuje pani 
Joanna. – Pokonanie tej samej trasy, 
tylko z Piaseczna do Warszawy, zajęło 
mi 70 minut!

\\\   O płynności ruchu  
można pomarzyć

Dla warszawianki była to jednora-
zowa „przygoda” z ulicą Puławską. Jed-

nak  wielu piasecznian i mieszkańców 
okolicznych miejscowości musi mie-
rzyć się z komunikacyjnym koszmarem 
niemal każdego dnia. Korki, spóźnienia 
pociągów, ścisk w autobusach, uszczu-
planie rozkładów jazdy... Mieszkańcy, 
ale także inni użytkownicy dróg czy sie-
ci kolejowych, przecinających gminę, 
głowią się, jak wydostać się z Piasecz-
na, a o płynności ruchu mogą jedynie 
pomarzyć.

– Musimy zadbać o to, aby połą-
czeń linii L było więcej, a to wyzwanie 
szczególnie w przypadku spadających 
dochodów z podatków – powiedział 
burmistrz Daniel Putkiewcz podczas 
wstępu do debaty poświęconej trans-

portowi w ramach strategii rozwoju 
gminy. Burmistrz wspomniał też m.in. o 
priorytetowej budowie dwupasmowej 
drogi 721 z Piaseczna w stronę węzła 
S7 w gminie Lesznowola, czy kolejnych 
alternatywnych środkach komunika-
cji. – Tramwaj do Piaseczna to nasz cel 
długoterminowy – podkreślił, dodając, 
że miasto myśli także o wykorzystaniu 
do transportu… torów kolejki wąsko-
torowej.

\\\   Jak samospełniająca się 
przepowiednia

Mieszkańcy, biorący udział w deba-
cie, podkreślali, że strategia w zakresie 
transportu powinna uwzględniać lep-
szą koordynację autobusów linii „L” i 
ich większą częstotliwość, a także wy-
dłużenie trasy Szybkiej Kolei Miejskiej, 
nie tylko do Zalesia Górnego i Czachów-
ka, ale też do Góry Kalwarii. 

Z kolei dr Michał Wolański z SGH, 
ekspert w zakresie transportu pasażer-
skiego i ekonomii transportu propono-
wał, aby zrezygnować z gimbusów, na 
rzecz poprawy transportu publicznego 
w całej gminie. – Jak sobie zaplanujesz, 
tak będziesz dojeżdżał. Z aglomeracji 
warszawskiej przemysł wyniósł się do 
powiatu piaseczyńskiego czy prusz-
kowskiego. Jeśli  będzie bazował na 
podmiejskich parkach magazynowych 
czy biurowych z wielkimi parkingami, 
to będziemy jeździli samochodami. To 
jest jak samospełniająca się przepo-
wiednia – tłumaczył dr Wolański. – Jeśli 
nowe inwestycje, także mieszkaniowe, 
zaplanujemy na przykład przy przy-
stankach kolejowych, to nawet jeśli 
będą one na peryferiach, czy komplet-
nej wiosce, ludzie będą jeździli koleją 
– dodał dr Michał Wolański. 

Kolejna debata dotycząca strategii 
rozwoju odbędzie się pod hasłem „Pia-
seczno wielopokoleniowe”. Zaplanowa-
no ją na czwartek 30 marca.

Tekst i zdjęcia Anna Żuber
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Jak sobie zaplanujesz, 
tak będziesz dojeżdżał

ZAWIADOMIENIE
o wydaniu decyzji zamiennej

Na podstawie art. 28, art. 33 ust. 1, art. 34 ust. 4, art. 36a ust. 1 ustawy z dnia 7 lipca 1994 r.  
Prawo budowlane (Dz. U. z 2021 r., poz. 2351 ze zm.) w związku z art. 9ac ust. 1 ustawy z dnia  
28 marca 2003 r. o transporcie kolejowym (Dz. U. z 2021 r., poz. 1984) – dalej u.t.k. oraz  art. 72 ust. 6  
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania  na środowisko  
(Dz. U. z 2021 r., poz. 2373 ze zm.) niniejszym zawiadamia się, że na wniosek inwestora: PKP Polskie 
Linie Kolejowe S.A., ul. Targowa 74, 03-734 Warszawa, w dniu 15 lutego 2023 r. została wydana przez 
Wojewodę Mazowieckiego decyzja Nr 110/SAAB/2023 o zmianie pozwolenia na budowę oraz 
zatwierdzająca zamienny projekt budowalny dla:

inwestor:   PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. 
ul. Targowa 74, 03-734 Warszawa,

inwestycja: „Budowa, przebudowa i rozbudowa linii kolejowej nr 8 Warszawa Okęcie – Radom 
(od km 38,800 do km 58,100), w ramach projektu POIiŚ 5.1-3 pod nazwą: „Modernizacja linii 
kolejowej Nr 8 odcinek Warszawa Okęcie – Radom (LOT A, B, F)”, Faza II – Odcinek 1: Szlak 
Czachówek – Chynów od km 38+800 do km 41+900.” 

Adres zamierzenia: działka ew. nr 124, 125 obręb 0021 Julianów, jednostka ew. 141801_5 Góra Kalwaria, 
miejscowość Julianów, gmina Góra Kalwaria, powiat piaseczyński, województwo mazowieckie.

Z treścią decyzji oraz z dokumentacją sprawy można się zapoznać w Wydziale Infrastruktury 
Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie (Pl. Bankowy 3/5,  00-950 Warszawa, pokój 7 
POK, w godzinach 1300-1600 – pon., 800-1200 – czw.). Strona może zapoznać się z aktami postępowania 
po wcześniejszym umówieniu się telefonicznym pod  nr 22 695-62-19. Osoby nie umówione nie 
będą obsługiwane. Czas przeznaczony na zapoznanie się z aktami wynosi 30 min i nie może zostać 
przedłużony. 

Od ww. decyzji stronom przysługuje prawo do wniesienia odwołania w terminie 14 dni,  od 
jej doręczenia do Głównego Inspektora Nadzoru Budowlanego, za pośrednictwem Wojewody 
Mazowieckiego. 

Zgodnie z art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego  
(Dz. U. z 2022 r. poz. 2000 ze zm.), doręczenie uważa się za dokonane po upływie 14 dni od dnia 
publicznego ogłoszenia w niniejszej sprawie.

Data publicznego obwieszczenia: 29 marca 2023 r.
WI-I.7840.7.80.2019.AC(JB) zm1

Mieszkańcy oczekują 
lepszej koordynacji 
autobusów linii „L”  

i ich większej 
częstotliwości, a także 
wydłużenia trasy SKM
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\\\ POWIAT 

GDDKiA deklaruje, że główny 
ciąg trasy S7 będzie w pełni 
oddany do użytku jeszcze 
w tym kwartale. Na razie 
wykonawca kontynuuje prace 
i „przygotowuje dokumenty” 
do złożenia wniosku  
o pozwolenie na użytkowanie.

O d pierwotnego terminu oddania 
do użytku środkowego odcinka 

trasy S7 mija właśnie pięć miesięcy.  
Później mowa była o końcu jesieni, a w 
styczniu okazało się, że nawet, mimo 
iż główny ciąg drogi między węzłami 
Tarczyn Północ a Lesznowola wygląda 
obiecująco, na razie o jego otwarciu nie 
ma co marzyć. Problemem są bowiem 
kwestie formalne. Wprawdzie wnio-
sek o wydanie zamiennej decyzji ZRID 
wpłynął do Wojewody Mazowieckiego 
już w czerwcu 2022 roku, ale dopiero 
w drugiej połowie grudnia poinformo-
wał on o wszczęciu postępowania w tej 
sprawie. Regionalny Dyrektor Ochrony 
Środowiska uzgodnił już warunki reali-
zacji przedsięwzięcia (było to koniecz-
ne ze względu na zmianę warunków 
hydrologicznych a przede wszystkim 
przepisów prawa od momentu uzy-
skania decyzji środowiskowej). Po-
zostaje więc pytanie, co z zamiennym 
pozwoleniem na budowę, dokumen-
tem niezbędnym do złożenia wniosku 
o dopuszczenie do użytkowania trasy. 

W BIP Mazowieckiego Urzędu Woje-
wódzkiego informacji o wydaniu takiej 
decyzji nie ma. Rzeczniczka GDDKiA 
odpowiada na pytanie enigmatycznie, 
że „wykonawca przygotowuje mate-
riały do złożenia wniosku o uzyskanie 
pozwolenia na użytkowanie”. Wiado-
mo, że poza ważnym pozwoleniem na 
budowę niezbędne będzie również 
uzyskanie pozytywnej opinii m.in. od 
Państwowej Straży Pożarnej. Komplet 
dokumentów trafi do Wojewódzkie-
go Inspektora Nadzoru Budowlanego, 
który będzie władny wydać decyzję o 
dopuszczeniu drogi do ruchu.

Sama droga jest już w dużej mierze 
gotowa.

– Wykonawca prowadzi roboty na 
drogach lokalnych i technologicznych. 
Ponadto prace wykończeniowe na 
obiektach inżynierskich (balustrady, 
bariery energochłonne). Budowane są 
ekrany akustyczne (w głównej mierze 
montowane są wypełnienia). Monto-
wane jest wygrodzenie trasy głównej. 
Trwa budowa kanalizacji oraz przebu-
dowa kolizji z sieciami podziemnymi 
– poinformowała nas Małgorzata Tar-
nowska, rzeczniczka warszawskiego 
oddziału GDDKiA. 

Na pytanie o to, czy w związku 
z tym, że od pierwotnego terminu 
zapewnienia przejezdności minęło 
niemal pół roku, wykonawca zdążył 
wykonać jakieś dodatkowe elementy 
inwestycji (zjazdy, drogi serwisowe), 
które będą mogły zostać oddane do 

użytku wraz z jezdnią główną, odpo-
wiedzi nie uzyskaliśmy. 

– Planowane oddanie ciągu głów-
nego to II kwartał br. – odpowiedziała 
jedynie Małgorzata Tarnowska. A zgod-
nie z pierwotną informacją wraz z cią-
giem głównym oddany do użytku miał 
być jedynie węzeł Złotokłos. Jednak 
już w grudniu GDDKiA informowała 
nas, że prace na pozostałych zjazdach 
są zaawansowane. Zgodnie z umową 
zakończenie wszystkich prac przy bu-
dowie środkowego fragmentu trasy S7 
przewidziane jest w I kwartale 2024 r. 
Dodatkowo do końca III kwartału 2024 
r. ten sam wykonawca ma wyremonto-
wać 17 km obecnego przebiegu DK7, 
od Sękocina Starego do Rembertowa.

Agnieszka Maj

AKTUALNOŚCI

Fotowoltaika w domu czy gospodar- 
stwie to realnie niższe opłaty za prąd. 
W czasach wszechobecnej drożyzny dy- 
namicznie rośnie liczba tych instalacji.  
Dlaudoskonalenia systemu SolarGlek re- 
komenduje i montuje magazyny energii, 
dzięki którym można zgromadzoną ener- 
gię wykorzystać w późniejszym czasie. 

Magazyn energii działa na podobnej 
zasadzie, co baterie, akumulatory i power- 
banki. To awaryjne źródło prądu sprawdzi 
się w przypadku przerw w dostawie prą- 
du, spowodowanych np. awarią czy uszko- 
dzeniem sieci w trakcie wichury lub burzy.

Niższe koszty ogrzewania 
W SolarGlek dostępne są urządzenia 

fotowoltaiczne dla różnych elektrowni sło- 
necznych, które dobierane są do potrzeb 
gospodarstw domowych. Jeśli chcesz ob- 
niżyć także koszty ogrzewania pomiesz- 
czeń, eksperci SolarGlek zajmą się imple- 
mentacją pompy ciepła. Taka instalacja 
to tanie źródło pozyskiwanego w sposób 
przyjazny dla środowiska ciepła zimą. 
Pompy ciepła można też wykorzystać do 
uzyskania ciepłej wody użytkowej.

Formalności w rękach 
specjalistów

Instalacje fotowoltaiczne i pompy cie- 
pła to ekonomiczne i ekologiczne źródła 
energii, na zakup których otrzymać moż- 

na dofinansowanie. SolarGlek nie tylko  
załatwi za Ciebie wszystkie formalności  
z zakładem energetycznym, ale też po- 
może w uzyskaniu dotacji z programów  
Mój Prąd 5.0 i Czyste Powietrze. 

Mój Prąd 
Od kwietnia rusza piąta edycja progra- 

mu, w ramach której będzie można uzys- 
kać środki na zakup i montaż instalacji fo- 
towoltaicznych, magazynów energii, pomp 
ciepła oraz kolektorów słonecznych. Kwota 
dofinansowania to do 58 tys. zł.

Czyste Powietrze
Na zakup i montaż urządzeń instalacji 

fotowoltaicznej lub/i pompy ciepła uzyskać 
można dofinansowania do 135 000  zł. Do- 
tację otrzymać mogą właściciele jedno- 
rodzinnych budynków mieszkalnych, lub 

wydzielonych w budynkach jednorodzin- 
nych lokali mieszkalnych z wyodrębnioną 
księgą wieczystą, których roczny dochód 
nie przekracza 100 tys. zł.

Dekada na rynku OZE
SolarGlek działa na rynku OZE od 

2013 roku. Mamy duże doświadczenia  
w zakładaniu instalacji fotowoltaicznych, 
których zaletą jest niezależność energe- 
tyczna, obniżenie kosztów eksploatacji, ale 
też podniesienie wartości nieruchomości. 
Wiemy, jak ważna jest jakość produktów, 
dlatego pracujemy z wykorzystaniem urzą- 
dzeń jedynie sprawdzonych producentów: 
Jinko, Longi, Phonosolar, Viessman, Hua- 
wei, Sofarsolar, Solaredge, Hoymiles.
Sprawdź więcej na www.solarglek.pl 
Zapraszamy zadzwoń 503 970 868 

FOTOWOLTAIKA, MAGAZYNY 
ENERGII, POMPY CIEPŁA 
  – od formalności do montażu
Chcesz płacić mniej za prąd i ogrzewanie domu? SolarGlek nie tylko załatwi za Ciebie wszystkie  
formalności z zakładem energetycznym, ale też pomoże uzyskać dotację.

Trasa S7 przejezdna 
na wiosnę?

\\\ O PASZPORCIE POMYŚL Z DUŻYM WYPRZEDZENIEM            
Wprawdzie do rozpoczęcia wa-
kacji jeszcze blisko 3 miesiące, 
ale wraz ze wzrostem zaintere-
sowania wyrobieniem paszportu 
kolejki mogą się tak wydłużyć, że 
już dziś warto sprawdzić, kiedy 
kończy się ważność naszego do-
kumentu.
Niektórzy zaczynają już planować 
wakacyjne wyjazdy, inni właśnie 
upolowali bilety lotnicze na majów-
kę. Niezależnie od tego, kiedy i gdzie się wybieracie, warto sprawdzić jaki doku-
ment tożsamości będzie nam potrzebny, a następnie sprawdzić jego ważność. 
W Strefie Schengen wystarczy nam dowód osobisty. Trzeba jednak pamiętać, że 
podobnie jak w przypadku paszportu, poszczególne kraje mają swoje regulacje, 
jeśli chodzi o termin ważności dokumentu, z którym wjeżdżamy do danego kraju. 
Zwykle są to trzy miesiące, ale zdarza się, że nasz dokument musi być ważny jesz-
cze przez pół roku. Nie brakuje też osób, które zapominają, że wraz z wyjściem 
Wielkiej Brytanii z Unii Europejskiej, skończyło się podróżowanie na Wyspy tylko 
z dowodem osobistym. Należy też pamiętać, że dowody osobiste i paszporty wy-
dawane dzieciom mają krótsze okresy ważności niż te dla dorosłych, więc warto 
sprawdzić termin ważności dokumentów wszystkich członków rodziny już teraz. 
Wprawdzie zarówno w przypadku paszportu, jak i dowodu osobistego termin 
oczekiwania na dokument wynosi do 30 dni od momentu złożenia wniosku, ale 
do tego czasu doliczyć trzeba... czas oczekiwania na termin złożenia wniosku. W 
ostatnim czasie w Punkcie Paszportowym w Starostwie Powiatowym w Piasecz-
nie ponownie wprowadzono zapisy internetowe na termin złożenia wniosku. 
Obecnie dostępne są terminy na koniec kwietnia. Niewykluczone jednak, że im 
bliżej wakacji, tym zainteresowanie będzie większe i termin się jeszcze wydłuży. 
W ubiegłym roku wynosił on nawet 3 miesiące! 
Aby wyrobić dowód osobisty, również niekiedy należy umówić się z wyprze-
dzeniem na spotkanie w urzędzie.  W Piasecznie działa np. internetowy system 
rezerwacji wizyt, w Lesznowoli trzeba wcześniej umówić się telefonicznie, a w 
Konstancinie-Jeziornie można przyjść od razu, ale pamiętać trzeba, że obsługa 
interesantów działa tylko w godzinach 9.00-15.00, więc w kolejce warto ustawić 
się odpowiednio wcześniej. 

\\\ POWIAT 
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INFORMACJA
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz.344) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stronie internetowej 
www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1)  wynajęcia na czas oznaczony, od dnia 01.04.2023 do dnia 31.10.2023 r. części działki nr 27/6, 

obr. 26 m. Piaseczno przy ul. Kościuszki, o pow. ok. 27,90 m2, z przeznaczeniem pod ogródek 
gastronomiczny, na rzecz dotychczasowego użytkownika,

2)  wynajęcia na czas oznaczony, od dnia 01.04.2023 do dnia 31.10.2023 r. części działki nr 47, obr. 
20 m. Piaseczno, na terenie Placu Piłsudskiego, o pow. ok. 55 m2, z przeznaczeniem pod ogródek 
letni kawiarni, na rzecz dotychczasowego użytkownika,

3)  wynajęcia na czas nieoznaczony, z mocą obowiązującą od dnia 20.04.2023 r. działki nr 353/5, 
obr. 24 m. Piaseczno, poł. przy ul. Przesmyckiego, o pow. ok. 189 m2, z przeznaczeniem pod 
teren zieleni, na rzecz dotychczasowego użytkownika,

Wykazy zostały podane do publicznej wiadomości na okres 21 dni licząc od dnia wywieszenia,  
tj. od dnia 29.03.2023 r.

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Burmistrz Kazimierz Jańczuk 
od dłuższego czasu powtarza, 
że w sprawie budowy 
obwodnicy nie dzieje się nic, 
a dyskusje na spotkaniach 
z przedstawicielami 
samorządów i MZDW uznaje 
za „reklamę wyborczą”.  
Po ostatniej takie wypowiedzi 
ostro zareagował starosta 
Ksawery Gut.

Potrzebna na przedwczoraj obwod-
nica Konstancina-Jeziorny utknę-

ła w miejscu kilka lat temu. Powodem 
były najpierw protesty mieszkańców 
Cieciszewa i Parceli, potem stanowcze 
„nie” konserwatora zabytków w kwe-
stii przesunięcia zabytkowej kaplicz-
ki w Moczydłowie. Impas w sprawie 
nowego przebiegu drogi 724 z Góry 
Kalwarii przez Konstancin-Jeziornę do 
Wilanowa trwa od 2018 roku. Pytania 
o to, co dalej z drogą, która wiecznie się 
korkuje, czym nie tylko utrudnia życie 
kierowcom, ale też pogarsza jakość po-
wietrza w uzdrowisku, pojawiają się co 
jakiś czas. A badania natężenia ruchu 
napawają trwogą. Temat budowy al-
ternatywnego połączenia z Warszawą 
podejmują mieszkańcy, ale i przedsta-
wiciele samorządu – gminy, powiatu, 
województwa. Kolejne spotkania i 
rozmowy na temat możliwych roz-
wiązań burmistrz Kazimierz Jańczuk 
od jakiegoś czasu komentuje zawsze 
podobnie: „są to przedwyborcze spot-
kania, a nie dążenie do wybudowania  
obwodnicy”.  

\\\   „Nie posunęliśmy się  
ani o krok”

Ostatnie spotkanie przedstawi-
cieli samorządu Konstancina-Jeziorny, 
Piaseczna, Góry Kalwarii, Wilanowa, 
Powiatu Piaseczyńskiego oraz Sejmiku 

Mazowieckiego i Mazowieckiego Za-
rządu Dróg miało miejsce w marcu br. 

– Spotkanie niczego nie przyniosło, 
w mojej ocenie nie posunęliśmy się ani 
o krok naprzód – powiedział podczas 
ostatniej sesji burmistrz Kazimierz Jań-
czuk. Podkreślił, że Piaseczno i starosta 
dążą do budowy obwodnicy w nowym 
przebiegu drogi 721, a jego zdaniem w 
pierwszej kolejności należy się zająć 
drogą 724 i to w zaplanowanym prze-
biegu.

To wywołało sporą dyskusję wśród 
radych, którzy wyraźnie się podzieli-
li na tych, którzy są zdania, że należy 
uparcie dążyć do budowy drogi 724 
według przyjętych założeń, na tych, 
którzy uznają, że nie ma na to szans 
ze względu na protesty i na tych, któ-
rzy uznają, że kluczowym problemem 
Konstancina-Jeziorny nie jest ruch z 
Góry Kalwarii tylko z Piaseczna, stąd 
warto myśleć właśnie o alternatywie 
dla drogi 721. Burmistrz uznał, że po-
mysł puszczenia drogi 721 od torów 
tunelem pod ogrodem botanicznym w 
kierunku Powsina jest nierealny. 

– Sprawa obwodnicy to jest temat 
nośny od kilku kadencji a przed wy-
borami jeszcze bardziej nośny – sko-
mentował wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej Andrzej Cieślawski. – Uwa-
żam, że ten, który ma za to płacić, czyli 
marszałek, czepia się wszystkiego, żeby 
tego nie zrobić, bo nie ma pieniędzy.

\\\   „To gigantyczny  
krok naprzód”

Do wypowiedzi burmistrza odniósł 
się w mediach społecznościowych sta-
rosta Ksawery Gut. Podkreślił, że suk-
cesem spotkań było przekonanie mar-
szałka jeszcze w ubiegłym roku do tego, 
że dla realnego odciążenia uzdrowiska 
z ruchu samochodowego konieczna 
jest budowa zarówno nowego prze-
biegu drogi 721, jak i 724.

– Głównym celem ostatniego spot-
kania było przekonanie władz Warsza-
wy do jednoczesnego procedowania 
koncepcji i decyzji środowiskowej dla 
Czerniakowskiej bis łącznie z obwod-
nicą drogi 724. To również gigantyczny 
krok naprzód, bo dotychczas nie było 
takiej politycznej woli. Nie rozumiem 
zatem stwierdzenia „że nie posunęli-
śmy się do przodu". Byliśmy na dwóch 
różnych spotkaniach albo inaczej rozu-
miemy, to co na nich ustalono – napisał 
Ksawery Gut. – Ustalono, że dla obwod-
nicy w ciągu drogi 721 MZDW przygo-
tuje i ogłosi przetarg na STEŚ (Studium 
techniczno-ekonomiczno-środowisko-
we) a dla obwodnicy 724 nastąpi to po 
podpisaniu porozumienia z Warszawą 
i zamknięciu starej wizji tej obwodnicy, 
którą „lansowały” poprzednie i obecne 
władze Konstancina-Jeziorny, a która 
od początku była skazana na porażkę, 
bo protestowało przeciwko niej ponad 
300 mieszkańców w procedurze pla-
nistycznej. Już wtedy komuś powinna 
zapalić się lampka, że nie tędy droga. 
Do dziś ci sami mieszkańcy skutecznie 
blokują budowę tej drogi i tak będzie do 
czasu, kiedy władze gminy nie napra-
wią błędów przeszłości. Wielka szkoda 
i strata dla nas wszystkich, że przez tyle 
kadencji samorządu nikt do tego się nie 
poczuwa. Z takim podejściem faktycz-
nie obwodnicy długo jeszcze nie będzie 
– podsumował. 

Tekst i zdjęcie 
Agnieszka Maj

Obwodnica wyborcza?

Drogą 724 obecnie przejeżdża 40 tys.  
pojazdów na dobę
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Trwają prace nad Strategią 
Rozwoju Gminy

Gmina Piaseczno pracuje nad przygoto- 
waniem dokumentu, który nakreśli kierunki 
rozwoju do 2040 roku. Prace nad Strategią 
Rozwoju Gminy prowadzi dr hab. Wojciech 
Dziemianowicz, profesor Uniwersytetu War- 
szawskiego. W marcu i kwietniu realizowa-
ny jest cykl siedmiu debat strategicznych, 
podczas których eksperci przedstawiają za- 
gadnienia związane z określonymi obszara- 
mi tematycznymi. Spotkania są transmito- 
wane online i mają charakter prekonsultacji. 
Zachęcamy do ich śledzenia i aktywnego 
udziału. Jesienią zaplanowane są konsul- 
tacje społeczne projektu Strategii, który  
eksperci przygotują między innymi w opar-
ciu o informacje pozyskane w trakcie debat 
strategicznych.

Debaty rozpoczęły się 7 marca i będą rea- 
lizowane do końca kwietnia. Za nami już trzy 
spotkania, które były poświęcone kwestiom 
związanym z planowaniem przestrzennym, 
ze zmianami klimatycznymi i wynikającymi 
stąd problemami, które należy uwzględnić, 
planując dalszy rozwój gminy, a także z sze- 
roko rozumianymi zagadnieniami komuni- 
kacji i transportu – zarówno w samej gmi- 
nie, jak i w całej aglomeracji warszawskiej.

Na kolejne debaty strategiczna zapra- 
szamy w czwartki: 30 marca oraz 13, 20  
i 27 kwietnia o godzinie 18.00 do sali kon-
ferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Piasecz- 
no przy ul. Kościuszki 5. Spotkania moż-
na śledzić również na żywo w internecie: 
www.facebook.com/GminaPiaseczno.

Najbliższa debata pt. „Piaseczno wielopo- 
koleniowe” poświęcona będzie kwestiom 

zmian demograficznych, polityce senioral-
nej, konieczności odpowiadania na potrze-
by różnych grup wiekowych czy wrażliwości 
społecznej. Tematy kolejnych spotkań to: 
„Piaseczno w zdrowiu i kondycji” (13 kwiet-
nia), „Piaseczno i gospodarka przyszłości” 
(20 kwietnia) oraz „Piaseczno i kompeten- 
cje przyszłości” (27 kwietnia).

W marcu rozpoczęły się prace nad Strategią Rozwoju Gminy Piaseczno do roku 2040.  
W pierwszym etapie organizowane są debaty z ekspertami, na które serdecznie  

zapraszamy mieszkańców.

Zapraszamy 
na Kiermasz Wielkanocny

Kiermasz Wielkanocny to tradycyjne wydarzenie organizowane przez Centrum Kultury 
w Piasecznie w Niedzielę Palmową. Na piaseczyńskim rynku 2 kwietnia rozstawione zo- 
staną stoiska handlowe z pisankami, palmami wielkanocnymi, różnorakim rękodziełem, 
tradycyjnymi wędlinami, świątecznymi mazurkami, babami i innymi wielkanocnymi wy- 
piekami. Kiermasz służy kultywowaniu świątecznych tradycji, budowaniu wspólnoty 
mieszkańców i poczucia tożsamości. Jest też okazją do zwrócenie uwagi na prace lokalnych 
rękodzielników przygotowujących świąteczne ozdoby, niepowtarzalne naczynia, obrusy  
i serwetki czy wyroby spożywcze. 

Zapraszamy na pl. Piłsudskiego w najbliższą niedzielę w godzinach 10.00-15.00.

Zgodnie z tradycją w Niedzielę Palmową na piaseczyńskim 
rynku zagości Kiermasz Wielkanocny.

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA 

Społeczność żydowska, która 
do 1941 roku stanowiła ważną 
część mieszkańców miasta, 
doczeka się upamiętnienia. 
Pomnik stanie nieopodal 
ronda Armii Krajowej. 

S tarania o zachowanie pamięci o 
żydowskich mieszkańcach mia-

sta, których społeczność na początku 
II wojny światowej liczyła około sześ-
ciuset osób, a którzy zniknęli z miasta 
wraz z likwidacją getta w 1941 roku, 

czynił już lata temu ceniony w Konstan-
cinie-Jeziornie lekarz – dr Zbigniew 
Cechnicki. Temat powrócił podczas 
prac nad wydaną w 2021 roku przez 
miłośników historii Konstancina-Je-
ziorny i okolic Pawła Komosy, Witolda 
Rawskiego i Adama Zyszczyka książką 

„Sztetl Jeziorna. Dzieje żydowskiej spo-
łeczności Jeziorny, Skolimowa i Kon-
stancina od XVII w. do 1941 r.”  Wniosek 
w sprawie upamiętnienia żydowskiej 
społeczności w 80. rocznicę likwidacji 
getta złożyło do Rady Miejskiej Towa-
rzystwo Miłośników Piękna i Zabytków 
Konstancina-Jeziorny. Procedury zajęły 
sporo czasu, ale w końcu uchwała w 
sprawie posadowienia głazu z tablicą 

upamiętniająca została przez radnych 
podjęta na sesji 22 marca 2023 r.

– To będzie w miejscu dawnej 
księgarni. Nieopodal warsztatu Joska 
Freimana, bożnicy Chajwentregiera, 
sklepu Majorkowej. W centrum Jezior-
ny. W środku miasta, o którym pisałem 
nie tak dawno temu na portalu. W sercu 
tej części miejscowości, gdzie do 1941 
roku mieszkała żydowska społeczność, 
gdzie mieściła się żydowska gmina wy-
znaniowa Jeziorna. Tak jak marzył dr 
Zbigniew Cechnicki – napisali twórcy 
portalu historycznego okolicekonstan-
cina.pl i autorzy wspomnianej wyżej 
książki. 

Pomnik-głaz ma się pojawić na 
gminnej działce w sąsiedztwie ronda 
Armii Krajowej. Uzgodniony z IPN na-
pis na tablicy ma brzmieć następująco 
„Dla upamiętnienia społeczności ży-
dowskiej, żyjącej na terenie obecnej 
gminy Konstancin-Jeziorna, ekstermi-
nowanej przez Niemców w czasie II 
wojny światowej, oraz tych Polaków, 
którzy nieśli jej pomoc. Społeczność 
Gminy Konstancin-Jeziorna Konstan-
cin-Jeziorna, 2023 r”. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

Upamiętnią społeczność 
żydowską

Pamiątkowy głaz ma stanąć  
w rejonie, w którym mieszkali  
i pracowali mieszkańcy  
pochodzenia żydowskiego

\\\ ŁUBNA 

Jutro (czwartek 30 marca) 
Park Glinianka otworzy 
swoje podwoje. Znana jest już 
godzina otwarcia.

Park Glinianka o powierzchni han-
dlowej 10 000 m kw. powstał w 

miejscowości Łubna, przy skrzyżowa-
niu drogi krajowej nr 79 z ul. Wesołą. 
Oprócz deklarowanych już wcześniej 
marek, takich jak Carrefour (1380 
mkw.), Sinsay (903 mkw.), TEDi (805 
mkw.), KiK (656 mkw.), Pepco (576 
mkw.) czy też Rossmann (501 mkw.), 
w centrum znajdować będzie się także 
Home Landia, Verona, Dealz, Piekarnia 
Cukiernia Grzybki oraz JYSK. Ponadto 
klienci będą mogli korzystać ze strefy 
relaksu i punktów gastronomicznych. 

\\\   Home Landia, Verona,  
Dealz – co tam kupimy?

W sklepie Home Landia kupimy 
odzież, kosmetyki, narzędzia, artykuły 
domowe, ale także biżuterię czy arty-
kuły szkolne. W salonie Verona kupić 
będzie można elegancką biżuterię czy 
zegarki. Dealz należy do Pepco Group, 
a w sklepie znajdziemy m.in. artykuły 
spożywcze, drogeryjne, do dekoracji i 
wyposażenia domu, a także zabawki, 
narzędzia oraz produkty dla zwierząt.

\\\   Dojazd do Parku  
Glinianka. Będą korki?

Obiekt posiada ponad 300 miejsc 
parkingowych. Dojazd drogą krajową 
nr 79 od strony Piaseczna i Góry Kal-
warii, ale dojedziemy do niego także od 
strony Konstancina-Jeziorny oraz Solca. 
Pytanie tylko, czy skrzyżowanie tych 
dróg po otwarciu centrum handlowego 
nie straci na przepustowości i zarówno 
klienci, jak i kierowcy, nie utkną w kor-
kach? Przekonamy się niebawem.   

Jak już wcześniej informowaliśmy, 
park otworzy swoje podwoje w czwar-
tek 30 marca. Wielkie otwarcie i przyję-
cie pierwszych klientów zaplanowano 
na godz. 10.00. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

W kompleksie handlowym działać  
będzie kilkanaście sklepów, m.in. Kik,  
Rossmann oraz Carrefour

Już jutro otwarcie

Pomnik-głaz  
ma się pojawić na gminnej 

działce
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\\\ PIASECZNO 

Muzeum Piaseczna pozyskało 
kilka urządzeń z dawnych 
zakładów kineskopów 
kolorowych „Unitra Polkolor”. 

N ajwiększym z eksponatów jest wa-
żąca 3 tony i mierząca 4 m szafa 

sterownicza, którą przekazano miastu 
pod koniec lutego. W jej wydobycie i 
transport zaangażowana była rzesza 

osób, m.in. pracowników muzeum. 
– Wydostanie szafy, było ogromnym 
wyzwaniem, w którym pomogło nam 
Piaseczyńsko-Grójeckie Towarzystwo 

Kolei Wąskotorowej – mówi Paweł Ja-
kuboszczak z Muzeum Piaseczna (w 
organizacji). – Przed rozpoczęciem ca-
łego procesu konieczne było wycięcie 

fragmentu ściany zewnętrznej przez 
pracowników dawnego Polkoloru – do-
daje Jakuboszczak.

Pozyskane z zakładów mieszczą-
cych się przy ul. Technicznej eksponaty 
nie są zabytkami, ale jak podkreślają 
lokalne władze, mają wartość senty-
mentalną. 

\\\   Bogata historia 
Przypomnijmy, zakłady Polkoloru 

powstały w 1976 roku i należały do 

Zjednoczenia Przemysłu Elektronicz-
nego UNITRA. Mieściła się w nich hu-
ta szkła kineskopowego, w której do 
2009 roku produkowano kineskopy 
oraz podzespoły do telewizorów czy 
komputerów. Przez te lata zmieniali 
się właściciele fabryki. W 1991 roku 
założono spółkę Thomson Polkolor, w 
której większościowym udziałowcem 
była francuska firma Thomson Consu-
mer Electronics. W 2005 roku spółkę 
zakupił indyjski koncern Videocon In-
dustries Limited. 

W najlepszych czasach fabryka 
zatrudniała nawet 5000 osób. Kiedy 
przejął ją Videocon, doszło do maso-
wych zwolnień. Było to największe 
wyzwanie dla lokalnego Powiatowego 
Urzędu Pracy, ale także ciężkie chwile 
dla zatrudnionych w niej mieszkańców. 

W latach 1986-1993 Polkolor był 
sponsorem lokalnej drużyny piłki noż-
nej, która nosiła nazwę KS Polkolor 
Piaseczno (wcześniej KS Elektronik 
Piaseczno, obecnie MKS Piaseczno). W 
tych czasach klub odnotował znaczny 
przypływ środków finansowych, po-
prawę infrastruktury, co wpłynęło na 
wyniki sportowe.

Od dwóch lat zakłady mają nowego 
właściciela, który planuje wyburzenie 
budynków dawnego Polkoloru.

Anna Żuber

AKTUALNOŚCI

Miasto nie zdecydowało jeszcze co do formy wykorzystania szafy  
sterowniczej (na zdjęciu). Mniejsze pamiątki po Polkolorze będzie można  
oglądać w muzeum Piaseczna

Trzy tony pamiątki

W latach 1986-1993 
Polkolor był  

sponsorem lokalnej 
drużyny piłki nożnej
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Bagnisty parking przy szkole
\\\ JAZGARZEW 

Społeczność szkolna  
z Jazgarzewa nie chce dłużej 
czekać na budowę parkingu. 
Obecny tonie w błocie,  
ale wszystko wskazuje  
na to, że gmina zrobi pierwszy 
konkretny krok w kierunku 
tak wyczekiwanej inwestycji.

T emat budowy parkingu przy 
szkole podstawowej w Jazga-

rzewie jest bardzo ważny dla całej 
społeczności z tej miejscowości i jej 
okolic, a w szczególności rodziców i 
dzieci uczęszczających do placówki 
oświatowej. Przedstawiciele rady ro-
dziców prezentowali problem nawet 
podczas obrad rady miejskiej, składali 
też pisma, a w ostatnim czasie petycję 
w sprawie priorytetowego potrakto-
wania inwestycji.

Jak podkreślają rodzice uczniów, 
od blisko 10 lat słyszą zapewnienia, ze 
strony kolejnych władz miasta i gminy, 
że parking powstanie. Jednak w dal-
szym ciągu regularnie muszą mierzyć 
się z błotnistą nawierzchnią parkingu. 
Jak mówią, już niejednokrotnie w bło-
cie przewróciła się nie jedna osoba, a 
jedynym właściwym obuwiem do po-
konania parkingu są kalosze.

\\\   Droga nie tak pilna,  
jak parking?

– Liczyliśmy, że budowa parkingu 
w końcu zostanie wykonana w 2022 
roku. Pod koniec roku okazało się, jed-
nak, że pieniądze przeznaczone na ten 
cel zostały ponownie przeznaczone 
na inny cel, a zadanie przeniesione na 
2023 rok. Mamy już połowę marca, ale 
w tej sprawie jest cisza – podkreśla w 
wiadomości do naszej redakcji Wioletta 
Paradowska z rady rodziców szkoły w 
Jazgarzewie. – Gmina zaprojektowała 
obok szkoły budowę drogi lokalnej, 
która mieszkańcom nie jest aż tak bar-

dzo pilnie niezbędna, jak parking, ale 
problem z budową parkingu gmina sta-
le wiąże z przeprowadzeniem odwod-
nienia pod budowę tejże drogi – dodaje.

Rodzice, chcąc uniknąć bagna, 
często parkują samochody przy są-
siadujących ze szkołą posesjach, co z 
kolei denerwuje ich właścicieli tych 
nieruchomości. Jak zapowiedzieli, nie 
wykluczają strajku, podczas którego 
będą wysadzać i odbierać dzieci za-
trzymując się na drodze powiatowej i 
blokując tym samym drogę przejazdu 
innym samochodom, których ilość zde-
cydowanie się zwiększyła po otwarciu 
trasy S7. Wskazują także na kwestie 
bezpieczeństwa przy drodze i progi 
spowalniające, które samochody po-
konują bez hamowania, z nadmierną 
prędkością. 

\\\   W trakcie kompletowania 
dokumentacji do przetargu

– Parking przy Szkole Podstawo-
wej w Jazgarzewie jest w złym stanie 
– przyznaje Iza Jastrzębowska, dyrek-
tor SP w Jazgarzewie. – Materiał, który 
został użyty do jego wykonania, nie 
spełnia swojej funkcji, zwłaszcza na 
tak wymagającym podmokłym tere-
nie. Kilkukrotnie dosypywany był tłu-
czeń, aby nie tworzyły się zagłębienia 

z wodą, ale nie jest to wystarczające. Z 
parkingu korzystają rodzice dowożący 
dzieci oraz nauczyciele i inne goszczące 
w szkole osoby.

Kiedy społeczność szkoły będzie 
mogła korzystać z parkingu z prawdzi-
wego zdarzenia? Jak informuje urząd 
miasta, w budżecie gminy na 2023 r. 
zostało ujęte zadanie inwestycyjne do-
tyczące budowy parkingu oraz części 
ulicy łączącej ul. Szkolną z ul. Leśną 
w Jazgarzewie. – Budowa fragmentu 
ulicy jest niezbędna ze względu na 
dojazd do parkingu oraz konieczność 
wykonania odwodnienia terenu – tłu-
maczy Joanna Ferlian-Tchórzewska z 
biura promocji i kultury Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno. – Gmina uzyskała 
już decyzję zezwalającą na realizację 
ww. inwestycji drogowej. Jesteśmy w 
trakcie kompletowania dokumentacji 
niezbędnej do przeprowadzenia pro-
cedury przetargowej. 

Jak się dowiedzieliśmy, w najbliż-
szych dniach planowane jest ogłosze-
nie przetargu. – Mamy nadzieję, że 
ceny ofert pozwolą na rozstrzygnięcie 
przetargu i realizację wspomnianej in-
westycji jeszcze w tym roku – dodaje 
Joanna Ferlian-Tchórzewska. 

Anna Żuber

Jak mówią rodzice uczniów, już niejednokrotnie w błocie przewróciła się  
nie jedna osoba, a jedynym właściwym obuwiem do przejścia przez parking są 
kalosze
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INFORMACJA 
o zamieszczeniu wykazu nieruchomości gminnych przeznaczonych 

do zbycia przez Gminę Piaseczno 
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5 – na I piętrze oraz na stronie internetowej  
www.piaseczno.eu w zakładce BIP – tablica ogłoszeń, został udostępniony do publicznej wiadomości 
wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do zbycia w drodze bezprzetargowej: 
– nieruchomość gruntowa oznaczona jako działka ewid. nr 26/5 o powierzchni 13 m2, położona w obr. 
13 m. Piaseczno przy ul. Bocianiej

Z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. Robert Widz II Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno

\\\ PIASECZNO 

W parku im. Książąt 
Mazowieckich pojawił się  
bóbr i jest szansa, że 
zamieszka w nim na stałe.  

W ostatnich dniach w parku miej-
skim, w pobliżu stawu, odkryto 

kilka ściętych młodych drzew. Ślady 
na nich ewidentnie wskazywały, że 
za szkodą stoi bóbr lub bobry. Aby 
uniknąć kolejnych zniszczeń, wydział 
utrzymania terenów publicznych urzę-
du miasta wstępnie zabezpieczył pnie 
innych drzew, wykorzystując dostęp-
ne w swoich zasobach magazynowych 
materiały.

\\\   Bóbr  
w fotopułapce

Urzędnicy skontaktowali się także 
ze Stowarzyszeniem Nasz Bóbr, które 
przyjrzało się sprawie. – Po ilości ob-
gryzionych miejsc podejrzewaliśmy, 
że w mamy do czynienia z jednym bo-
brem. Ustawiliśmy fotopułapkę i ona 
te podejrzenia potwierdziła – mówi 
Roman Głodowski ze Stowarzysze-

nia Nasz Bóbr. – To najpewniej młody 
osobnik, około 3-letni, bo najczęściej 
w takim wieku bobry idą na swoje – 
dodaje Głodowski. 

Bobry to zwierzęta roślinożerne 
i – jak podkreśla Roman Głodowski – 
rodzinne. – Jeśli zdecyduje się pozostać 
w parku, na co są spore szanse, trzeba 
będzie pomóc mu się urządzić – doda-
je. – Najpewniej sam zrobi sobie no-

rę w wyspie, a z czasem pojawi się tu 
partner lub partnerka, następnie małe 
bobry. Aby uniknąć kolejnych obgryzio-
nych drzew, trzeba je porządnie zabez-
pieczyć. Wykonane zabezpieczenia nie 

dają 100-procentowej ochrony i trzeba 
je poprawić. Jeśli bóbr zadomowi się 
tu na stałe, będziemy chcieli, być może 
przy współpracy z miastem, posadzić 
na wyspie wierzbę, żeby zapewnić mu 
bazę pokarmową – podkreśla Roman 
Głodowski.    

\\\   Czy bóbr w parku  
jest bezpieczny? 

Zakładając, że człowiek nie będzie 
chciał zrobić mu krzywdy, jedynym za-

grożeniem będą psy. – Bóbr to dzikie 
zwierzę, stroniące od ludzi. W przypad-
ku, gdy zostanie osaczony, zaatakuje, 
jak każde inne zwierzę w takiej sytuacji 
– tłumaczy Głodowski. 

Bobry są gatunkiem chronionym, 
a w parku miejskim, także w rejonie 
stawu, znajduje się monitoring. 

Anna Żuber

Bóbr zaakcentował swoją obecność, wycinając kilka młodych drzew

Młody bóbr 
w parku miejskim

Bobry są gatunkiem 
chronionym,  

a w parku miejskim,  
także w rejonie  

stawu, znajduje się 
monitoring

\\\ 30 LAT TEATRÓW ANKI KOLANOWSKIEJ            
1 kwietnia odbędzie się wyjątkowe wydarzenie, którego 
partnerem jest Fundacja PZU – Jubileusz 30 lat istnienia 
teatrów pod opieką Anny Kolanowskiej.
Anka Kolanowska współpracuje z Centrum Kultury od po-
nad 30 lat. Jej teatry współorganizowały i występowały na 
Piaseczyńskich Teatraliach Sobótkowych. Od lat zdobywają 
nagrody na ogólnopolskich festiwalach i przeglądach tea-
tralnych. 1 kwietnia w Konstancińskim Domu Kultury Hugo-
nówka na scenie zaprezentują się obecnie działające grupy, a na widowni zasiądą byli aktorzy i goście związani z teatrami  
w ostatnich dziesięcioleciach.
Wszystkich mieszkańców gminy zapraszamy zaś serdecznie na jubileuszowe spektakle jednego z teatrów jubilatki. Aktorzy 
teatru Etna zaprezentują „Tango” Sławomira Mrożka w Domu Kultury w Piasecznie 30 marca o godzinie 19.00 oraz specjal-
nie dla młodzieży 31 marca o godzinie 9.00 i 11.30. Bilety na spektakle dostępne są na www.kulturalni.pl oraz w biletomacie. 

\\\ PIASECZNO 

Piaseczno, 21.03.2023 r. 
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Sałatka jarzynowa czy jajka we 
wszystkich postaciach to wielkanocne kla-
syki, które zawsze trafiają w gusta domow-
ników. Dlatego przed świętami idą w ruch 
obieraczki i kosze na śmieci. Obieramy, 
kroimy i szatkujemy włoszczyznę, ziemnia-
ki, kapustę czy jaja, a to, co jest nieprzydat-
ne – zielone resztki, łodygi, liście i skorupki 
– trafia do pojemnika pod zlewem. Wróć. 
Te części wcale nie są nieprzydatne, o ile 
właściwie się nimi zajmiemy.

Zrobić coś z „niczego”
O tym, jaką „moc” kryją w sobie or-

ganiczne resztki, najlepiej wiedzą na-
sze babcie i mamy, u których nic się nie 
marnowało. I warto powrócić do tej sta-

rej szkoły, bo korzyści mogą być spore. 
Jakie? Zredukujemy liczbę śmieci, przy 
okazji uwalniając nasze kosze na odpady 
zmieszane od przepełnienia, nauczymy 
młodsze pokolenie odpowiedzialnej po-
stawy i zasad segregacji, a także uzyska-
my darmowy, pełnowartościowy nawóz 
naturalny, który zadziała dobroczynnie 
na nasze ogrodowe czy balkonowe upra-
wy. Jak to możliwe? „Kreatorem” całego 
zamieszania jest matka natura, a my tak 
naprawdę kopiujemy jej pomysł na prze-
rabianie opadłych liści, uschniętych roślin 
czy gałęzi w nawóz, zasilający glebę w po-
trzebne składniki mineralne. Dokładnie 
tak samo jest z domowym kompostem, 
którego zawartość w wyniku naturalnych 

procesów biochemicznych przekształca 
się w ziemisty materiał.

Wrzucać czy nie wrzucać?
Oto jest pytanie! Okazuje się bowiem, 

że pod pojęciem „odpady organiczne” kry-
je się cała gama produktów i nie wszystkie 
mogą znaleźć się w kompostowniku. Na 
przykład te pochodzenia zwierzęcego – 
mięso, nabiał, kości czy tłuszcz – zaczną 
gnić, infekując całą zawartość i przycią-
gając insekty. 

– Segregowanie i kompostowanie od-
padów wymaga wiedzy, ale także zmiany 
przyzwyczajeń oraz większej czujności 
wszystkich domowników. Przygotowania 
do świąt mogą być świetnym momentem, 

by zacząć stosować dobre praktyki. W koń-
cu odpadów organicznych w tym okre-
sie nie brakuje. Warto jednak sprawdzić, 
które produkty możemy przetwarzać, a 
które powinny znaleźć swoje miejsce w 
koszu na zmieszane odpady – radzi Mar-
ta Krokowicz, Brand Manager marki Pac-
lan i dodaje: obierki z warzyw i owoców, 
skorupki jaj, fusy po kawie i herbacie, ale 
także zwiędłe kwiaty, rośliny czy ziemia 
z doniczek ulegną procesowi butwienia, 
zamieniając się w nawóz. Zrezygnujmy 
natomiast z wyrzucania do kompostu nad-
gniłych, chorujących roślin albo bogatych 
w olejki eteryczne owoców cytrusowych, 
które zakłócają proces degradacji. Unikaj-
my też skórek od bananów, obficie opry-
skiwanych środkami chemicznymi, a także 
musztardy, octu i resztek mięsa. 

Prosty sposób 
na przechowywanie 
bioodpadów

Odpowiednia segregacja bioodpa-
dów to jedno, ale ich przechowywanie to 
drugie. Pamiętajmy o tym, że nie każdy typ 
worków może trafić do kompostownika 
lub do kosza na bioodpady. Jak najlepiej 
zorganizować przestrzeń kuchenną pod 
tym względem?

– Ścieżki są dwie – można albo za-
opatrzyć się w dodatkowy kosz na bio-
odpady, albo korzystać z worków, które 
mają konstrukcję umożliwiającą wygod-
ne przechowywanie tego typu resztek. 

W naszej ofercie taką funkcję spełniają 
papierowe, kompostowalne, worki, które 
są na tyle sztywne, że worek z zawartością 
jest stabilny. Większość osób decyduje się 
jednak na posiadanie specjalnego kosza 
na bioodpady i w takim przypadku warto 
wybrać bardziej elastyczne worki z natu-
ralnego PLA, np. z kukurydzy – opowiada 
Marta Krokowicz związana z marką Paclan 
i apeluje: odpowiednia segregacja to poło-
wa sukcesu, ale zwracajmy uwagę na to, w 
czym znajdują się wyrzucane bioodpady. 
Wystrzegajmy się korzystania z „foliówek” 
lub klasycznych worków na śmieci. Wy-
bierajmy zaś kompostowalne worki, które 
możemy wrzucić od razu na kompost lub 
do brązowego pojemnika. 

Korzyści płynących z kompostowa-
nia jest wiele, dlatego warto wykorzystać 
wiosenno-wielkanocny czas do jego za-
łożenia. Tym bardziej że będziemy mo-
gli szybko go „nakarmić”, wykorzystując 
przy tym resztki włoszczyzny czy skorupki 
jajek, które pozostaną po świątecznym 
gotowaniu.

Świąteczne gotowanie – nie zapomnij o bioodpadach!
Intensywny czas spędzony w kuchni przed Wielkanocą skutkuje suto zastawionym stołem świątecznym i... mnóstwem odpadów, szczególnie tych organicznych.  
W ferworze pracy często zapominamy o tym, że możemy wykorzystać powtórnie obierki i resztki warzyw jako wartościowy kompost. Podpowiadamy, co wyrzucać  
do bioodpadów, a co nie powinno się tam znaleźć i jak czerpać z potencjału odpadów organicznych.
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Dekorowanie wnętrz z okazji Wiel-
kanocy ma w sobie pewną magię – bez 
względu na aurę za oknem, pozwala po- 
czuć tę radosną, wiosenną atmosferę i 
dłużej się nią cieszyć. Sprawia też, że nasz 
dom nabiera wyjątkowego, odświętnego 
charakteru. Głównym elementem wielu 
świątecznych aranżacji jest stół, który w 
tym okresie staje się nie tylko miejscem 
spożywania posiłków, ale i spotkań. Dla-
tego warto zadbać o to, by zaplanowana 
aranżacja pasowała do klimatu naszych 
wnętrz i łączyła w sobie estetykę oraz 
funkcjonalność. 

A skoro ma być wyjątkowo, przyda 
się inspiracja na aranżację stołu inną 
niż typowe dla świąt Wielkanocy żółte 
i zielone ozdoby. I mamy na to aż trzy  
pomysły!

1. Klasyka 
zawsze się obroni

– Mówiąc „klasyka”, wcale nie mam 
na myśli typowych żółci, zieleni, kurczacz-
ków czy pisanek, choć i te są zawsze mile 
widziane w wielkanocnych aranżacjach. 
Jednak tu chodzi raczej o uniwersalne, 
ponadczasowe i eleganckie połączenia 
– mówi ekspertka sieci sklepów KiK i wy-
jaśnia: podstawą jest obrus. Warto wybrać 
gładki model w tradycyjnym wydaniu 
(biel) lub sięgnąć po szczególnie modne 
w ostatnim czasie lniane propozycje. Do 
tego biała zastawa, skomponowana z 
przezroczystym szkłem i sztućce – srebr-
ne lub złote. Myśląc o dekoracjach najle-
piej postawić na świeże kwiaty i świeczki 
w szklanych naczyniach. Warto wybrać 
te smukłe i długie, bo są bezpieczne i 
zajmują niewiele miejsca, dzięki czemu 
mamy wystarczająco dużo przestrzeni 
dla przysmaków wielkanocnych. Z taką 
bazą możemy bawić się kolorowymi do-
datkami i zmieniać kolor kwiatów oraz 
świeczek w zależności od pory dnia i typu  
posiłku.

2. Naturalnie
 i stylowo

– W tym roku Wielkanoc wypada w 
połowie kwietnia, jest więc szansa, że 
będzie ciepło i słonecznie. Jeśli mamy 
do dyspozycji ogród, warto rozważyć 
organizację świątecznego śniadania czy 
obiadu na świeżym powietrzu. Jeśli jednak 
pogoda nie będzie sprzyjała i tak warto 
rozważyć wiosenną, naturalną aranżację 

stołu. Tu kluczowe są materiały, po które 
sięgniemy – drewno, len – a także paleta 
barw ziemi – beże, brązy, zielenie. Lek-
kiego błysku mogą nadać dodatki – np. 
w odcieniach klasycznego lub różowego 
złota. Do tego niefarbowane jajka, piór-
ka, gałązki i sznur światełek w jednym 
kolorze, by dodać aranżacji odświętnego 
charakteru. Idealnie uzupełni ją rusty-
kalna zastawa – biała, brązowa, a nawet  
i niebieska.

3. Odważnie i z przytupem
– Trzecia propozycja jest najbardziej 

nietypowa, bo bazuje na kolorze, który w 
ogóle nie kojarzy się z Wielkanocą. Mam 
na myśli róż, a konkretnie wykorzysta-
nie do aranżacji różowej zastawy stoło-
wej. Świetnie będzie się komponować z 
białymi czy brązowymi dodatkami (np. 
obrusem), ale też złotem, srebrem czy gra-
natowym odcieniem. Tu najlepszą dekora-
cją również będą żywe kwiaty – w wersji 

naprawdę odważnej bardzo kolorowe bu-
kiety, w spokojniejszej białe. Zdaję sobie 
sprawę, że dla tradycjonalistów to może 
być zbyt ekstrawagancka dekoracja, ale u 
osób szukających nowoczesnych inspiracji 
– czemu nie. Różowa zastawa doskonale 
komponuje się z daniami z warzyw i owo-
ców, jeśli więc planujemy nietradycyjne, 
wegetariańskie lub wegańskie święta 
wielkanocne, to może być naprawdę strzał 
w dziesiątkę.

Trzy pomysły na aranżację 
wielkanocnego stołu
Choć Wielkanoc – z różnych powodów – nie jest tak „strojna” jak Boże Narodzenie, to nawet najwięksi minimaliści pamiętają  
o udekorowaniu miejsca, w którym podczas świąt spędzamy najwięcej czasu. O czym mowa? Oczywiście o stole! Podpowiadamy,  
jak zadbać o jego efektowną oraz nieskomplikowaną oprawę, która sprawdzi się zarówno podczas wielkanocnego śniadania,  
jak i pozostałych świątecznych posiłków. 
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\\\ POWIAT 

Najniższej jakości piece wciąż 
stanowią spory odsetek 
źródeł ogrzewania w naszym 
powiecie. Zanieczyszczonym 
powietrzem oddychamy zaś 
wszyscy.

Polski Alarm Smogowy opublikował 
niedawno dane podsumowujące 

akcję z mobilnymi płucami oraz przed-
stawił dane dotyczące liczby „kopciu-
chów” wciąż trujących w Warszawie 
i okolicy. W stolicy i tzw. obwarzanku 
warszawskim wciąż dymi ponad 30 
tysięcy „kopciuchów”. Na Mazowszu 
jest ich aż 280 tysięcy. Wszystkie po-
winny zniknąć w najbliższych latach. 
Najwcześniej całkowity zakaz palenia 
węglem zacznie obowiązywać w War-
szawie. Jej mieszkańcy mają czas na 
wymianę źródła ogrzewania tylko do 
1 października 2023 r. Powiaty pod-
warszawskie mają czas na likwidację 
pieców opalanych węglem i jego po-
chodnymi do 1 stycznia 2028 roku. 

A jak nam idzie? W Warszawie 
zostało do wymiany jeszcze ponad 
4 tysiące pieców węglowych. Dane z 
Centralnej Ewidencji Emisyjności Bu-
dynków (CEEB) na koniec 2022 wska-
zują, że w obwarzanku warszawskim 
najwięcej kopciuchów ma wciąż Ot-
wock – 1717 sztuk. Gminy powiatu 
piaseczyńskiego wypadają nieco lepiej. 
Choć brać należy pod uwagę, że odsetek 

złożonych do CEEB przez mieszkańców 
deklaracji nadal jest niezbyt wysoki 
(najwyższy – Góra Kalwaria 75%, naj-
niższy w Prażmowie – 48% punktów 
adresowych), co może się przekładać 
na realność tych danych. Według sta-
tystyk udostępnionych przez CEEB 
najgorzej liczbowo sytuacja wygląda 
w Lesznowoli – 524 „kopciuchy” wciąż 
zatruwają powietrze, w Piasecznie 491, 
w Górze Kalwarii 371 a w Konstanci-
nie-Jeziornie 274. Kiedy jednak dane 
dotyczące liczby „kopciuchów” zostaną 
podzielone przez liczbę domów jedno-
rodzinnych w danej gminie, statystyki 
wyglądają już zupełnie inaczej. Najgo-
rzej jest w Górze Kalwarii, gdzie ponad 
1/5 wszystkich źródeł ogrzewania to 
bezklasowe piece węglowe (22,2%). 
Mieszkańców Konstancina-Jeziorny 
najbardziej zatruwa dym z 12,4% 

domów jednorodzinnych opalanych 
węglem, w Piasecznie odsetek ten wy-
nosi 9,1%, a w Lesznowoli 6,7% i jest 
jednym z najniższych w bezpośrednim 
sąsiedztwie stolicy. 

Wciąż jest więc nad czym praco-
wać. Wprawdzie tegoroczna zima nie 
dała się nam jakoś bardzo we znaki, 
jeśli chodzi o szczególnie niekorzyst-
ne warunki powodujące kilkukrotne 
przekroczenia norm  zanieczyszczenia 
powietrza, ale nadal nie brakuje miejsc, 
w których trudno oddychać nawet w 
ciepłe i pogodne dni, nie mówiąc o tych 
mroźnych i bezwietrznych. A polskie 
miasta wciąż plasują się wysoko w ran-
kingach miejsc w Europie z najbardziej 
zanieczyszczonym, a co za tym idzie 
niebezpiecznym dla zdrowia powie-
trzem. 

Tekst i zdjęcie Agnieszka Maj

\\\ PIASECZNO 

Pęknięcia, dziury i wyboje 
oraz nierówne chodniki to 
krajobraz po zimie. Ulica Jana 
Pawła II według mieszkańców 
Piaseczna wymaga remontu. 
Zapytaliśmy, urząd gminy, czy 
ma w planie remont  ulicy. 

Przejazd ulicą Jana Pawła w Pia-
secznie przypomina rajd po torze 

przeszkód. Mieszkańcy mówią wprost. 
– Nie wygląda to dobrze. Nawierzch-
nia za skrzyżowaniem zapada się i nie 
jeździ się komfortowo. Stan tej ulicy 
jest po prostu fatalny. To naprawdę cud, 
że jeszcze nikt poważnie nie uszkodził 
auta – mówi nam pan Andrzej, miesz-
kaniec miasta. Nie tylko sama ulica wy-
maga naprawy, ale też przyległe do niej 
chodniki. Reporter Przeglądu wybrał 
się w miasto, aby sprawdzić, gdzie jest 
najgorzej na tym odcinku. Spacerując 
wzdłuż ul. Jana Pawła, trzeba na pewno 
uważać przy banku PKO. Tam na chod-
niku występują ogromne nierówności. 
– Te chodniki to dramat. W dzień jak 
człowiek idzie, to jeszcze widzi i się nie 
przewróci, ale spacerując wieczorem, 
może wywinąć orła – tłumaczy nam 
mieszkanka. Mieszkańcy twierdzą, że 

urzędnicy o drodze zapomnieli. – Od 
dawna mówi się o remoncie, ale na ra-
zie cisza. Pewnie zapomnieli albo nie 
mają kasy – mówi pan Robert.  Zadzwo-
niliśmy do urzędu miasta, żeby zapytać, 

kiedy droga zostanie wyremontowana. 
– Zdajemy sobie sprawę ze złego stanu 
tej ulicy. Na odcinku Jana Pawła II (od 
ul. Puławskiej do ul. Powstańców War-
szawy) ubytki w jezdni są naprawiane 
na bieżąco po ich wystąpieniu. Gmina 

planuje przebudowę tego odcinka dro-
gi w niedalekiej przyszłości. Obecnie 
opracowana została koncepcja przebu-
dowy i przygotowywany jest przetarg 
na opracowanie projektu budowlanego 
wraz z uzyskaniem pozwolenia na bu-
dowę. Konkrety odnośnie do zakresu 
i sposobu przebudowy drogi określi 
projekt. Jeśli chodzi o koszty, to zosta-
ną one oszacowane w kosztorysie do 
projektu budowlanego. Na razie ter-
minu realizacji tego zadania nie można 
określić. Będzie to zależało od możli-
wości finansowych gminy i decyzji rady 
miejskiej o zabezpieczeniu środków 
na realizację tej inwestycji w budżecie 
gminy – poinformowała nas Joanna 
Ferlian-Tchórzewska, z Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno. 

Tekst i zdjęcia Damian Ryndak

Setki „kopciuchów” do wymiany

Jana Pawła II do remontu

Duszący dym z jednego komina potrafi spowijać całą okolicę

Gmina planuje 
przebudowę tego odcinka 

drogi w niedalekiej 
przyszłości
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 DAM PRACĘ 
Zatrudnię Tapicera z doświadczeniem, 
dobre warunki pracy, miła atmosfera, 
bardzo dobre wynagrodzenie, miejsce 

pracy Piaseczno tel 508 945 961 

Zatrudnię do sklepu papierniczego  
w Piasecznie tel. 602 273 634 

Zatrudnimy: Laborant/ka dział R&D 
- praca w Majdanie/ Wiązowna,  

kontakt: rekrutacja@amazemet.com 

Zatrudnimy: Magazyniera  
- praca w Majdanie/ Wiązowna,  

kontakt: rekrutacja@amazemet.com 

PRACA OCHRONA PRUSZKÓW dla osób  
z orzeczeniem o niepełnosprawności. 
TEL. 734 403 512 

Pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie dla starych do-
mów. Legalizacje samowoli budowlanych 
sprzed lat, tel. 695 451 655

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Remonty, cyklinowanie tel. 510 128 912 

Popsute OKNO, pęknięta szyba?  
Regulacja? Dzwoń 22 100 47 41

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Studnie wiercone, odwierty do pomp 
ciepła, profesjonalnie. Tel-504 320 592 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel.791 549 007 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 

Docieplenia budynków, malowanie  
elewacji, 25 lat na rynku tel. 501 624 562

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 

Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288

Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

Remonty i wykończenia 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 

Elektryk tel. 666 890 886 

Rolety 514165445 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721

Kominiarz tel. 500 214 632          

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 

Art - Dachy, krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Dachy, papa termozgrzewalna,  
tel. 503 540 456

Dachy, rynny, obróbki, papa termozgrze-
walna, kominy, tel. 452 212 304
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 

KUPIĘ
Kupię kasety magnetofonowe  

i czarne płyty muzyczne.  
Tel-501 781 933 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM
rzeczy z mieszkania. Tel-503 520 617
Dwie wtryskarki ślimakowe prod.  
Cezary Lisek, Dwa młynki do tworzyw 
"RAPID 2" jeden "RAPID 3", Oferta ważna 
do 23.04.2023,  tel. 602 292 827,  
w godz. 10-18:00

AUTO-MOTO KUPIĘ
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ
KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM  
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828
Kupię las, Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM
Dom parterowy 212m2/ 174m2  
powierzchni mieszkalnej, działka 
1500m2, 4 pokoje, wszystkie media,  
Kałęczyn. Tel. 609 502 603
ZAMIENIĘ MIESZKANIE 90m2 z garażem 
(ul. Zielona, Piaseczno) na mniejsze 
ok.50m2, 601397271 
Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361
Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Ukrainka z dziećmi, prowadząca  
w Polsce działalność gospodarczą,  

wynajmie mieszkanie 1, 2- pokojowe  
w Piasecznie. Tel. 731 163 646 

NAUKA 
Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

SEZAM, sklep zielarsko medyczny  
i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1, 

 róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  
tel. 506 76 74 74 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221  

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

     

OGŁOSZENIE
w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Żabieniec dla obszaru działki nr ewid. 219/3 

Stosownie do art. 17 pkt 9 i pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (t.j. Dz. U. 2022, poz. 503 ze zm.), art. 39 ust. 1 i  art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 1029 ze zm.) oraz 
Uchwały Nr 487/XX/2020 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 26 lutego 2020  r. w sprawie  przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Żabieniec 
dla obszaru działki nr ewid. 219/3 zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Żabieniec dla obszaru 
działki nr ewid. 219/3 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, w dniach od 6 kwietnia 2023 
r. do 28 kwietnia 2023 r.

Z projektem planu można zapoznać się od 6.04.2023 r. na stronie internetowej pod adresem:  
http://bip.piaseczno.eu/ w zakładce Planowanie przestrzenne > Projekty planów wyłożone do 
publicznego wglądu, a także w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki  5  w  Piasecznie 
w pokoju 32, I piętro.

Dyskusja   publiczna   nad   przyjętymi  w projekcie planu  rozwiązaniami odbędzie się w  Urzędzie  
Miasta  i  Gminy  Piaseczno przy ul. Kościuszki 5, pok. 38, I piętro w  dniu 18 kwietnia 2023 r. o godz. 
12.00-13.00 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym każdy, kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu  miejscowego,  może składać uwagi.
Uwagi do wyłożonego  projektu  planu  należy składać:
1) w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, 
2) na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno,
3)  za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu oraz poprzez 

ePUAP: /umigpiaseczno/SkrytkaESP 
Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest właściwym organem 

do rozpatrzenia uwag z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której dotyczy,  w  nieprzekraczalnym terminie do dnia 14 maja 2023.

Jednocześnie informuję, że dane osobowe, które będą przetwarzane w trakcie prac projektowych 
podlegają ochronie zgodnie z informacją dostępną na stronie internetowej http://bip.piaseczno.eu/,  
w przewodniku interesanta, w którym znajduje się treść „klauzuli informacyjnej”. 

z up. Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno
mgr inż. arch. Anna Pakulińska-Attia

Naczelnik Wydziału Urbanistyki i Architektury

14.03.2023 r.Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno 
UiA.6721.10.1.2020.MKR

    INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 344) informuje, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został szczegółowy wykaz nieruchomości położonych 
w miejscowości Aleksandrów gm. Góra Kalwaria, przeznaczonych do sprzedaży w trybie przetargu 
ustnego nieograniczonego dot. niezabudowanej nieruchomości stanowiącej działkę ew. nr 67/15 
o pow. 0,1381 ha, nr 67/16 o pow. 0,1242ha, nr 67/17 o pow. 0,1126 ha, nr 67/18 o pow. 0,1139 ha, 
nr 67/19 o pow. 0,1153 ha, nr 67/20 o pow. 0,1977 ha, nr 67/21 o pow. 0,0851 ha z obrębu 
Aleksandrów gm. Góra Kalwaria, uregulowanej w księdze wieczystej nr WA5M/00016724/6.

Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni.
Osoby, którym przysługuje pierwszeństwo w nabyciu w/w nieruchomości, zgodnie z art. 34 ust. 

1 pkt 1 i 2 ww. ustawy winne złożyć wniosek o nabycie nieruchomości w terminie 6 tygodni, licząc 
od dnia wywieszenia wykazu, tj. od dnia 27.03.2023 r.

Wicestarosta Piaseczyński Zdzisław Lis 
Członek Zarządu Powiatu Ewa Lubianiec
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\\\ GÓRA KALWARIA 

Na terenie byłych koszar w 
Górze Kalwarii powstanie 
rodzinny plac zabaw. Gmina 
podpisała już umowę z firmą 
wykonawczą. Pracę ruszyły w 
czwartek i potrwają do jesieni.   

W piątek 17 marca włodarze 
gminy spotkali się z przedsta-

wicielami firmy Sorted, aby omówić 
cały plan działania. Już za kilka dni 
rozpoczną się pierwsze prace rozbiór-
kowe. W czwartek 23 marca wyko-
nawca zabezpieczył cały plac budowy 
ogrodzeniem, by nikt postronny tam 
nie wchodził. Gdy zrobi się cieplej, na 
teren wjedzie ciężki sprzęt i rozpocznie 
się wyburzanie  obiektów i sprzątanie, 
aby przygotować cały teren pod nową 
inwestycję. – Przekazaliśmy już cały 
obiekt do dyspozycji wykonawcy. Teraz 
przez najbliższe miesiące będzie tam 
prowadził swoje prace – mówi Robert 
Korczak z Urzędu Miasta Góra Kalwa-
ria. Roboty budowlane mają potrwać 
aż do jesieni. W tym czasie na terenie 
dawnych koszar będzie się wiele działo. 
Zburzony zostanie powojskowy budy-

nek, w którym mieścił się warsztat oraz 
garaże. Na jego miejscu wyrośnie za to 
prawdziwa zabawownia dla dzieci. No-
wy plan zagospodarowania tego placu 
jest bardzo bogaty. Zamontowane zo-
staną huśtawki oraz ścieżka sprawnoś-
ciowa. Powstanie ogromne linarium z  
mega zjeżdżalnią, na której maluchy 
będą mogły szaleć do woli, a dla wiel-
bicieli ruchu na świeżym powietrzu 
siłownia plenerowa. Nie zapomniano 
też o tych, którzy lubią tańczyć, śpiewać 
i malować. Będą mogli rozwijać swo-
je talenty w specjalnej strefie zabaw 
muzycznych i plastycznych. Atrakcją 
dla wszystkich mieszkańców, którzy 

odwiedzą rodzinny plac zabaw, ma być 
stół do ping-ponga i stolik do gry w sza-
chy. Na terenie do dyspozycji będzie 
altana, gdzie każdy schroni się przed 
słońcem i deszczem, a także zdrój wody 
pitnej dla spragnionych w czasie upal-
nych dni. Wybudowany zostanie też 
parking, żeby mieszkańcy mieli gdzie 
zostawiać swoje samochody. – Jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie z planem, 
najpóźniej do połowy października 
wszystko będzie gotowe – dodaje Kor-
czak. Inwestycja pochłonie ponad 5,6 
mln zł. 2,9 mln zł pochodzi z „Polskiego 
Ładu”. 

Damian Ryndak

Na miejscu koszar  
wyrośnie plac zabaw

\\\ APLIKACJA PRZYPOMINA O WYSTAWIENIU ŚMIECI             
Nowa funkcja w aplikacji Piaseczyńskiej Karty Mieszkańca. Przypomni ci 
o odbiorze odpadów.
Mieszkańcy domów jednorodzinnych są 
zobowiązani do wystawiania śmieci przed 
posesję przed godz. 7 w dniu odbioru przez 
firmę realizującą wywóz odpadów. Wiąże 
się to z weryfikacją dat i rodzaju śmieci w 
papierowym harmonogramie lub na stro-
nie internetowej urzędu. 
Aby ułatwić mieszkańcom życie, w ostat-
nim czasie miasto stworzyło nową formę 
komunikacji za pośrednictwem smartfo-
nów.
Poinformuje 
i podpowie
– Powiadomienia o odbiorze odpadów 
w aplikacji mobilnej stworzyliśmy przy 
współpracy z wydziałem gospodarki – in-
formował na jednej z komisji problemo-
wych rady miejskiej Tomasz Pawlak z re-
feratu innowacji miejskich Urzędu Miasta 
i Gminy Piaseczno. – Przygotowaliśmy je 
zgodnie z broszurami dystrybuowanymi 
wśród mieszkańców. Podzieliliśmy miesz-
kańców na 42 grupy i mogą oni zapisać się 
do grupy z danego terenu.
Po zapisaniu się do grupy otrzymujemy powiadomienie dzień przed odbiorem 
odpadów z ulicy, przy której mieszkamy. Aplikacja podpowiada także, który rodzaj 
odpadów należy przygotować, wystawiając kosz przed posesję. 
Nie tylko śmieci 
Wcześniej dostępne funkcje w ramach aplikacji Piaseczyńskiej Karty Mieszkań-
ca  to m.in. wyszukiwarka połączeń czy położenie pojazdów ZTM, gdzie można 
sprawdzić, w którym miejscu znajduje się autobus, na który chcemy zdążyć. 
Ponadto znajdziemy w niej informacje o wolnych miejscach parkingowych na 
terenie miasta i zapłacimy za postój.  
Jak informował urząd miasta, pod koniec 2022 roku aktywnych było 32 718 PKM. 

\\\ PIASECZNO 
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